
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jarosława Obremskiego 

na 32. posiedzeniu Senatu 

w dniu 25 kwietnia 2013 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra środowiska Marcina Korolca 

Szanowny Panie Ministrze! 

Od dłuższego czasu śledzę prace legislacyjne przygotowujące polskie prawodawstwo, a w efekcie prawo, 

do zmierzenia się z nowym wyzwaniem, jakim będzie eksploatacja złóż gazu łupkowego. 

W związku z długotrwałymi pracami kieruję do Pana Ministra następujące pytania: 

1. Jakie są przyczyny tak długiego niepowstawania ustawy dotyczącej wydobywania gazu łupkowego? 

Czy można określić przypuszczalny termin zakończenia prac? Czy w sprawie mają swój udział organizacje 

blokujące wydobycie, które uzasadniają swoje działania troską o ekologię? 

2. Czy prawdziwe są informacje o rezygnacji zagranicznych koncernów paliwowych, które związane są 

z kapitałem amerykańskim, z odwiertów próbnych na skutek braku ustawy dotyczącej wydobycia gazu, a co 

za tym idzie niestabilności w zakresie planowania opłacalności prowadzenia odwiertów próbnych, nawet 

w przypadku znalezienia bogatych złóż surowca? 

3. Czy wśród tak zwanych organizacji ekologicznych utrudniających skuteczne inicjatywy legislacyjne są 

organizacje będące beneficjentami środków, którymi dysponuje Ministerstwo Środowiska, lub innych pu-

blicznych środków, na przykład z wojewódzkich funduszy ochrony środowiska i gospodarki wodnej? 

4. We wrześniu 2011 r. PGNiG poinformowała, że w 2014 r. na rynek gazu trafi surowiec z pierwszych 

sześciu odwiertów w Lubocinie. Czy termin ten jest aktualny? 

Z poważaniem 

Jarosław Obremski 
 

 




